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 „Architecture is basically a container 
of something. I hope they will enjoy 
not so much the teacup, but the tea.‟ 
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Abstract 

Interior architecture and it’s fundamentals and requirements , recently  became 

attractive to a lot of specialists. those specialists know the importance of interior 

architecture and apply it’s fundamentals to the interior space so it satisfies  the 

user’s  needs . 

The research highlights the concept of interior architecture , its fundamentals 

and requirements .then the research shows how to apply those fundamentals to 

the malls design from the  early stages so as to result into  unique satisfying 

interior environment . 

the problem of the research is that there is misunderstanding of what interior 

architecture is ,which results in lack of practice for its concepts and 

fundamentals  , given attention from the early stages of deign specially in 

designing malls as a service building that represents the urban image of the city  

The study aims to identify interior architecture (its fundamentals , its elements 

and its practice ). Also the study aims to develop that meaning in Sudan , and to 

make a specialized study about interior architecture in malls. 

The study was based on descriptive analytical method which had been collected 

from scientific books , references, reports, information collected from personal 

knowledge and questionnaire . from literature review the basic standard of  

interior architecture and it’s fundamentals was formed understood  also studying 

international examples and compare their application of those fundamentals and 

requirements on design of interior space of malls and try to use those 

applications in Sudan ( to match our environment and society) . A case study 

has been made by the researcher in Khartoum to find out how far the concept of 

interior architecture and it’s fundamentals are applied in Sudanese malls , 

negative and positive points had been pointed out and the researcher studied 

those points and concluded recommendations . 

The study found that there is a knowledge gap in the understanding of interior 

architecture which was not subject to science and methodology .the progress of 

the design of interior space  of malls would reflect the importance of interior 

architecture’ basic concepts and apply them in the interior space so as to enrich 

it and to make a remarkable space design.  The design of the interior space of 

malls gives consideration to environmental aspects, functional aspects , 
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materials, lightening ,colors , textures , …etc. also adding the excitement to 

user’s eye such as plants, fountains, lighting all those helps on attracting users.  

The study concluded that Including  interior architecture in academic Celebes of 

specialist department in universities , also Arranging competitions to encourage 

applying the interior architecture fundamentals to the design for unique malls, 

as a practice interior architecture must be involved from the early stages of the 

design process and  Using well selected materials , colors and textures that meet 

the functional requirements and matches the culture and environment of Sudan. 
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 لمستخلص ا
اٌ يعشفخ انعًبسح انذاخهٛخ ٔاعبعٛبرٓب ٔيزطهجبرٓب كزخظض يعبطش  اطجح خبرثب نكثٛش يٍ رٔ٘ 

حزٗ ٚفٙ غبة انفشاغ انذاخهٙ لًٛزّ ٔغُبِ ًْٛزّ ٔكٛفٛخ رطجٛك اعبعٛبرّ لاكالاخزظبص انزٍٚ ادسكٕا ا

 .ثدًٛع يزطهجبد انًغزخذو ٔسغجبرّ

ٛبرٓب ٔيزطهجبرٓب ثى رى عكظ رنك فٙ انًٕل ٔكٛفٛخ رُبٔل انجحث دساعخ يفٕٓو انعًبسح انذاخهٛخ ٔاعبع

رطجٛك ْزِ الاعبعٛبد ٔيشاعبرٓب فٙ عًهٛخ انزظًٛى ٔيُز انًشاحم الأنٗ نهٕطٕل انٗ فشاغ داخهٙ 

 .يًٛض ٔيجزكش نهًٕلاد ٚشاعٗ فّٛ كم ْزِ الاعبعٛبد

دٕح فٙ كٛفٛخ رطجٛك رًثهذ يشكهخ انذساعخ فٙ الانزجبط فٙ فٓى يبْٛخ انعًبسح انذخهٛخ ٔانز٘ خهك ف

يزطهجبرٓب ٔعُبطشْب فٙ يشاحم انزظًٛى خظٕطب فٙ انًٕل ثبعزجبسِ ًَظ يٍ اًَبط انًجبَٙ انخذيٛخ 

 .ٔانز٘ ٚحزٕ٘ عهٗ اَشطخ يخزهفخ ٔٚعكظ انجٛئخ انحضشٚخ نهًذُٚخ

ٙ ًظطهح انعًبسح انذاخهٛخ ٔيعشفخ اعبعٛبرٓب ٔعُبطشْب ٔاصانخ انهجظ فثزعشٚف انْذفذ انذساعخ انٗ 

انًفٕٓو انحمٛمٙ نهعًبسح انذاخهٛخ ٔكزنك رطٕٚش ْزا انًفٕٓو فٙ انغٕداٌ ثبلاضبفخ انٗ كٛفٛخ خهك فشاغ 

ٔظٛفٙ ٚمبثم كبفخ انًزطهجبد انٕظٛفٛخ نهًغزخذيٍٛ يع يعشفخ يكَٕبد انفشاغ انذاخهٙ نهًٕل ٔثبنزبنٙ عًم 

 .دساعخ يزخظظخ فٙ انعًبسح انذاخهٛخ فٙ انًٕل

ٔانز٘ اعزًذ عهٗ انًعهٕيبد انعهًٛخ انًٕثمخ يٍ انكزت  انٕطفٙ انزحهٛهٙانًُٓح  اعزًذد انذساعخ عهٗ

ٔانًشاخع انعهًٛخ ٔانزمبسٚش  ٔخًع انًعهٕيبد انًٛذاَٛخ يٍ يمبثلاد شخظٛخ ٔاعزجبٚبَبد حٛث رى يٍ 

بصج انخهفٛخ انُظشٚخ انٕطٕل انٗ انًعبٚٛش الاعبعٛخ نهعًبسح انذاخهٛخ ٔيزطهجبرٓب ٔكزنك دساعخ انًُ

انعبنًٛخ ٔيمبسَخ يب رٕطهذ انّٛ انذٔل انًزمذيخ يٍ رطجٛك ْزِ الاعبعٛبد فٙ رظًٛى ٔرعضٚض ٔرٓٛئخ 

ت يع ثٛئبرُب ٔيدزًعُب  ٔرى اخزٛبس حبنخ عًب ٚزُبانفشاغ انذاخهٙ نهًٕل ٔيحبٔنخ رطجٛك رنك فٙ انغٕداٌ ث

يفبْٛى انعًبسح انذاخهٛخ ٔاعبعٛبرٓب دساعخ فٙ ٔلاٚخ انخشطٕو ٔخًع انًعهٕيبد عُٓب نًعشفخ يذٖ رطجٛك 

فّٛ ٔعكظ اندبَت انغهجٙ ٔكٛفٛخ انٕطٕل انٗ حهٕل نزطجٛك رهك انًفبْٛى ثظٕسح ٔاضحخ ٔعًهٛخ حزٗ 

 .ٚزغُٗ نُب انخشٔج ثزظبيٛى يذسٔعخ ٔيجزكشح ٔيًٛضح فٙ ْزا اندبَت

نى رخضع لاعظ دساعٛخ  فدٕح يعشفٛخ عٍ يبْٛخ انعًبسح انذاخهٛخ ٔانزُْٙبنك هذ انذساعخ انٗ اٌ رٕط

ٔيُٓدٛخ .كزنك  فٓى انًزطهجبد انفشاغٛخ ٔانٕظٛفٛخ ثظٕسح رفظٛهٛخ ٚؤد٘ انٗ رهجٛخ سغجبد انًغزخذو 

ٔثبنزبنٙ انٕطٕل انٗ سضٗ ٔساحخ انًغزخذو . ٔاٌ انزمذو ٔانزطٕس فٙ انعبنى فٙ رظبيٛى انفشاغ انذاخهٙ 

بسح انذاخهٛخ ٔعكغٓب داخم انفشاغ انذاخهٙ اعبعٛبد انعًيعشفخ نهًٕلاد ٚعكظ يذٖ انٕعٙ ثأًْٛخ 

ٔاثشاءِ ٔانخشٔج ثزظًٛى فشاغ يًٛض ٚشاعٙ فّٛ كم اندٕاَت انزٙ يٍ شبَٓب اٌ رعضص ٔرمٕ٘ انفشاغ 

فخ عُظش الاثبسح ٔانزشٕٚك يٍ يٕاد ٔاضبءح ٔانٕاٌ ٔخبيبد ٔغٛشْب . كزنك اضب ٔٔظٛفٛب   انذاخهٙ ثٛئٛب  

انزٙ رضفٙ انشاحخ نعٍٛ انًغزخذو يٍ َجبربد َٕٔافٛش ٔاضبءح  ئم انحشكخ ٔانعُبطش انجظشٚخبيٍ ٔع

 كهٓب رغبعذ عهٗ خزة انًغزخذيٍٛ .
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ثبدخبل انعًبسح انذاخهٛخ فٙ انًُبْح الاكبدًٚخ فٙ اندبيعبد كزخظض يُفظم ٔعًم ٔطذ انذساعخ أ

ٔرطجٛك ْزِ انزشدٛع عهٗ عًم رظبيٛى يجزكشح نهًٕلاد ٚزى رظًًٛٓب .كزنك ٚدت  دٔساد رثمٛفٛخ ثزنك

ثبلاضبفخ انٗ اًْٛخ انذساعبد انزفظٛهٛخ يُز الاعبعٛبد فٛٓب ٔعًم يغبثمبد رظًًٛٛخ نزذعٛى ْزا اندبَت 

انًشاحم انزظًًٛٛخ الأنٗ نهفشاغبد انٕظٛفٛخ ٔيعشفخ يزطهجبد كم فشاغ ٔكٛفٛخ رطجٛمٓب ٔانطشق 

 ٔيزطهجبرّ.  انغٕداَٙ انًجذعخ فٙ اخزٛبس الانٕاٌ ٔانخبيبد ٔالاضبءح ثًب ٚزًبشٗ يع ثمبفخ انًدزًع 
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Devised by Le Corbusier and patented by him, the 

Modulor was the subject of his 1948 book, Le 

Modulor. Intended to be a harmonious scale 

applicable to architecture and engineering, I has 

seen widespread use in all aspects of the design 

industry. It uses the main proportions and 

dimensions of the human body in conjunction 

with the Golden Section, Fibonacci Sequence and 

a ratio of spatial distances to devise a system of 

measurements to be used when designing 

buildings and their interiors. 

The Modulor 

a term borrowed from the vocabulary of the 

landscape designer, are devices often used to 

frame or extend the outlook from key viewpoints 

of grand houses and their grounds 

vista 

The element, often a timber moulding, that masks 

the joint between the door or window frame and 

an adjacent wall surface. In traditional 

construction the first being made of timber, the 

second of plaster, there will always be a crack 

between these surfaces– a crack accentuated by 

the slamming of the door or window. With careful 

detail design and choice of material it is possible 

to minimize or eliminate this component. 

architraves 

The cover strip that runs at the bottom of the wall 

an abuts the floor. As with the architrave this is a 

device for reconciling two dissimilar materials. It 

also provides a tough surface intended to resist the 

impact of floor cleaning and furniture legs. 

skirtings 

A set of drawing conventions in which any sense 

of perspective is eliminated, as if the building is 

viewed from an infinite distance  

orthographic drawings 

A three-dimensional representation of geometric 

data, stored and generate by a computer. 
three-dimensional 

computer model 
Rendering software uses color and lighting to 

represent the intended reality of a building using a 

computer model or image from a computer model. 

Depending on the quality of the software and 

computer, and the needs and proficiency of the 

user, it is possible to create images that are 

indistinguishable from reality. 

rendering 



     
                                           

 

 

The Interior Architecture Of Malls 
Software that applies pattern and texture to the 

surfaces of a computer model in order to represent 

real life materials. 

texture-map 

International Council of Shopping Centers ICSC 

When working with clients in the retail sector, the 

interior architect’s job, essentially, is to provide a 

space in which the client’s product and brand will 

be displayed in an appropriate and effective 

manner. 

display 

All commercial organisations are focused on 

building and maintaining their business by 

identifying their target customer and ensuring that 

the company and the product are perceived as 

matching the personal standards and aspirations of 

the customer. 

brand values 

The study of the body’s response to physical and 

physiological loads and strains. It is concerned 

with such things as safe weight limits, the effects 

of repetition, the application of force and the 

effects of posture. 

Ergonomics 

The measurement of humans’. Statistical data 

about the distribution of body 

dimensions in the population used to optimise 

human interaction design decisions. 

anthropometric 

 
 
 


